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Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlésének 2005. február 3-án, a 
Polgármesteri Hivatal Konferenciatermében (Petőfi u. 1-3.), 9 órai kezdettel 
megtartott közmeghallgatásáról.   
 
Jelen vannak: Bartha György, Bazin Géza, Borkúti László, Cseh László, 
Csordás Mihály, Dimanopulosz Kirill, Fedor Vilmos, Fodor Zoltán, Halmai 
István, Dr. Hardonyi András, Dr. Hártó György, Hegedűs Andrea, Horváth 
Ottóné, Horváth Sándor, Juga György, Kádas Mihály, Káli Sándor, Kobold 
Tamás, Dr. Kovács László, Lenártek András, Ludnik Ferenc, Nyulászy Istvánné, 
Dr. Répássy Róbert, Szabó Tamás, Szebeni Péter, Szilágyi Gizella, Dr. Szinay 
Attila, Szűcs Erika, Tavaszi Zsolt, Tokár Balázs, Dr. Tompa Sándor, Üveges 
Lajos, Dr. Varga László, Dr. Varga Zoltán, Wagner Róbert, Zámbó Tiborné. 
 
A közmeghallgatásról távol maradt:  Balázsi Tibor, Dr. Bistei Attila DR., Feith 
Károly, Horváth Attila, Hubay György, Nyakó István, Nyírő Pál, Orosz Lajos, 
Pelczné Dr. Gáll Ildikó, Dr. Simon Gábor, T. Asztalos Ildikó, Üszögh Lajos.     
 
 
Meghívottak: 
Korózs András (MIHŐ Kft. igazgatója) 
Dr. Halmai Gyula (MIK Rt. igazgatója) 
Dr. Pásztor Albert (rendőrkapitányság) 
Marozsák Péter (RWE Umwelt Kft.) 
Murai Gábor (Városgazda Kht. igazgatója) 
Szaszkó Zoltán Városi Tűzoltóság képviseletében  
Szilágyi István (MVK Rt. igazgatója) 
Kollár Zsuzsanna (Közterület-felügyelet)  
Stefán Csaba (Régiópark Miskolc Kft.) 
 
A Polgármesteri Hivatal részéről jelenlévők:  
Dr. Mészáros Miklós jegyző 
Dr. Mihalecz Péter aljegyző 
A Polgármesteri Hivatal osztályvezetői 
A Közigazgatási és Jogi főosztály két munkatársa 
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Dr. Mészáros Miklós, mint a közmeghallgatás levezető elnöke: Tisztelettel 
köszönti a közmeghallgatáson megjelent vendégeket, az írott és elektronikus 
sajtó képviselőit, az országgyűlési és helyi képviselőket, valamint a 
Polgármesteri Hivatal osztályvezetőit, az önkormányzat közszolgáltató cégeinek 
vezetőit. 
Külön köszönti az elnöki asztalnál helyet foglaló Káli Sándor polgármester urat, 
Szűcs Erika alpolgármester asszonyt, Fedor Vilmos alpolgármester urat.  
Bejelenti, hogy a Közmeghallgatáson – ami a vonatkozó törvényi előírás szerint 
Közgyűlésnek minősül – a képviselőtestület 48 tagja közül jelen van 26 fő, így a 
közmeghallgatás határozatképes, amit megnyit. 
Ez a második alkalom, amikor Miskolc Város 2002. októberében megválasztott 
képviselőtestülete közmeghallgatást tart, a választás évében erre ugyanis nem 
kerülhetett sor.  
A korábbi gyakorlat az volt, hogy december hónap második felében tartotta a 
testület ezt a rendezvényt. 
Ezen a gyakorlaton most változtattak. Szándékaik szerint a jövőben mindig a 
tárgy év elején – január, ill. február hónapban – kerül majd erre sor, amikor egy 
gazdasági évet már lezártak és elkezdődtek az új esztendő munkálatai, így a 
2005. évi költségvetés előkészítése is. 
A közmeghallgatás célja, hogy az általános érdeklődésre számot tartó, a város 
polgáraiban felvetődő közérdekű, tehát nem egyedi hatósági problémákat 
tükröző észrevételeiket, meglátásaikat elmondhassák. 
Kéri, hogy hozzászólásaikat ennek szellemében tegyék meg. 
Először Káli Sándor polgármester úr kíván szólni. 
 
Polgármester: Köszönti a megjelenteket. A város lakossága naponta 
szembesül azzal, hogy Miskolc átalakulóban van. A fejlesztések közül kiemeli a 
közlekedés átrendeződését, az új beruházásokat, a sikeres pályázatokat. Az 
átalakulás természetesen sok problémával jár. A közműszolgáltatások 
kérdéskörét említi. A miskolciak többsége támogatja a város megerősítése 
érdekében tett erőfeszítéseket. 
 
Dr. Mészáros Miklós: Tájékoztatja a megjelentek, hogy írásban 5 állampolgári 
észrevétel érkezett.  
Elsőnek Abaffyné Dr. Kökényes Ilonát kérdezi, aki a B-A-Z Megyei 
Alkoholizmus Ellenes Egyesület titkára, kíván-e szólni. Megköszöni az 
előzetesen benyújtott részletes szakmai programot. 
Abaffyné Dr. Kökényes Ilona: Évekkel ezelőtt már kérte, hogy a 
szenvedélymentes naphoz csatlakozhassanak. A Nyíregyháza-sóstói 
Alkoholellenes Szövetség éveken keresztül megrendezte az országos családi 
találkozót. Tavaly nem volt pénzük, de a város polgármestere anyagilag 
támogatta az eseményt. A Johann Béla program keretében többször szó esett 
arról, hogy Miskolcon visszaállítják az alkoholelvonó kezelést. Jelenleg a megye 
területén ilyen lehetőség nincs. Javasolja, hogy addiktológus véleményét is 
kérje ki a város a további pozitív lépések megtétele érdekében. Az egyesület 
ingyen kezeli a szenvedélybetegeket. Azt kéri, hogy küldjék nyugodtan 
hozzájuk a rászorulókat.  
 
Dr. Mészáros Miklós: Megköszöni a hozzászólást, megadja a szót 
alpolgármester asszonynak, reagáljon az elhangzottakra. 
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Szűcs Erika alpolgármester asszony: Decemberben a Közgyűlés elfogadta 
Miskolc város Egészség Tervét és az Egészségfejlesztés szakmai programját. 
Kiemelt feladatnak tekintik a szenvedélybetegségekkel kapcsolatos preventív 
tevékenységet. Az Egyesített Bölcsőde és Szociális Intézmény a programok 
centrumaként működik majd. A vezetője az egyesület által előadott pozitív 
javaslatokat valószínűsíthetően beépíti a szakmai programjukba.  
 

 
Dr. Mészáros Miklós: Simon Imre, Miskolc, Szózat u. 24. sz. alatti lakost 
kérdezi, hogy jelen van-e és kíván-e szólni. 
 
Simon Imre: A beadottakat kiegészíti azzal, hogy a kóbor kutyáktól nem 
mindenki tudja megvédeni magát. Ezt komoly problémának tartja. 

 
Dr. Mészáros Miklós: Az elhangzottakra és az előzetesen, írásban ismertetett 
problémákra Simon úr írásban választ kap. 
Az Andor u. 74-78. sz. alatti lakosok szintén írásban juttatták el csapadékvíz-
elvezetéssel kapcsolatos problémájukat, melyre a szakmai választ írásban 
megkapják. 
A következő beadvány aláírói Riba Dezső, Szlabóczky Pál és társai, több 
fürdőző törzsvendég nevében, akik kérdésként tették fel, hogy tervezi-e a 
Selyemréti Fürdő dögönyözőjének és hátsó medencéjének ill. a dögöny-jellegű 
üzemmódnak a megváltoztatását. A választ írásban megkapják az érintettek. 
Özv. Juhász Istvánné, Vörösmarty u. 50. V/3. sz. alatti lakos jelezte, hogy 
betegsége miatt nem tud jelen lenni a közmeghallgatáson. Írásban megküldött 
javaslatára választ fog kapni. 
Bejelenti, hogy a közmeghallgatás megkezdése előtt 23 állampolgár jelezte, 
hogy szólni kíván. A kiosztott felszólalási jegyek alapján szólítja majd a 
hozzászólásra jelentkezetteket. 
A válaszadásra közvetlenül a hozzászólások után kerül sor, amennyiben a 
Polgármesteri Hivatal illetékes osztályvezetői vagy az érintett cég képviselői 
olyan mélységben ismerik a felvetett problémát, hogy itt választ tudnak adni 
azokra,  vagy írásban az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzata 
alapján 30 napon belül kapnak a hozzászólók választ. 
Szólítja az első sorszámmal rendelkező választópolgárt, Ládi Sándor, 
bükkszentlászlói lakost, aki gázügyben kíván hozzászólni. 

 
 
Ládi Sándor: A bükkszentlászlói gázbekötéssel kapcsolatban kér részletes 
tájékoztatást. 
 
Dr. Mészáros Miklós: Felkéri Polgármester urat a válaszadásra. 
 
Polgármester: Hosszú ideje súlyos és megoldandó probléma Bükkszentlászlón 
a gázbekötés. Bartha György képviselő úr vezetésével kidolgozott előkészületi 
munkákat a TIGÁZ nem támogatja, ezért újabb tárgyalásokat kezdeményezett a 
céggel. Továbbá, a költségvetésben adott összeget terveznek a feladatat 
megvalósítására. A TIGÁZ a fogyasztói oldalról közelíti a kérdést.  A vegyes 
tüzelésű megoldás  jellemzi a településrészt.  
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Dr. Mészáros Miklós: Hozzászólásra jelentkezett Dr. Gyurkó Péter, Széchenyi 
62. sz. alatti lakos, parkírozás, parkosítás, parkőrök és mezőőrök témakörben. 
Megadja a szót. 
 
Dr. Gyurkó Péter: A Mancs szobor kihelyezését pozitívan értékeli. A főutca 
díszkivilágítását, illetve nyári időszakban a virágládák kihelyezését jó ötletnek 
tartja. Szomorú, hogy a virágok jó részét rendszeresen ellopják.  
9-10.000 darabos képeslapgyűjteménnyel rendelkezik, melyet kiállításra 
szívesen rendelkezésre bocsátana. Megfelelő helyen a szerencsihez hasonló, 
10-15 témakörben lehetne a kiállítást megrendezni. 
Nem tudja elfogadni Jegyző úr magyarázatát, véleménye szerint törvénysértő, 
hogy 2004-ben nem tartott a Közgyűlés közmeghallgatást. 
Nem ért egyet a parkolási rendszerrel, korszerűtlennek és sportszerűtlennek 
tartja. Ezeket a problémákat már novemberben jelezte. A 10.000 Ft-os 
kerékbilincs nem idegenforgalom-barát. 
A parkosításra lehetne több figyelmet fordítani, városszerte még több fát ültetni. 
Az avasi Hideg sor kérdése 15 éves probléma.  
A Városháza melletti épület sorsára már többször felhívta a figyelmet. 
Sajnálatos módon az utóbbi időben csupán annyi történt, hogy a fekete fóliát 
kicserélték sárgára. Utal arra, hogy az utolsó közmeghallgatáson is elmondta 
ugyanezt. 
Mezőőri hálózat kialakítására a város biztonsága érdekében volna szükség. Az 
erdősávokban elhelyezett szeméthegyeket is fel lehetne számolni. Ugyanez a 
helyzet a parkőri hálózattal. 
A Szinva patak is nagyobb tisztaságot érdemelne. 
 
Dr. Mészáros Miklós: Polgármester úrnak adja meg a szót. 
 
Polgármester: A város otthonosabbá tétele érdekében tett intézkedésekre a 
közvélemény pozitívan reagált.  
A képeslapgyűjteménnyel kapcsolatban elmondja, hogy a Kulturális Főváros 
pályázattal összefüggésben is hasonló ötleteket várnak. Számos miskolci 
közintézményben méltó és védhető módon lehetne a képeslap-kiállítást 
megrendezni.  
A régi parkolási rendszert az jellemezte, hogy csak az tudta jól használni, aki 
alaposan ismerte. 
Az Avassal kapcsolatban rövid- és hosszú távú tervekkel rendelkeznek. A 
gépjármű forgalom megnövekedése helyezte a Hideg sor problémáját újra 
előtérbe. A diósgyőri városrészt az Avassal közvetlenül összekötni tervezik, 
úgy, hogy egyúttal az autópályához is csatlakoztassák az úthálózatot. Jelenleg 
a források még nem állnak rendelkezésre. 
A fekete fólia - sárga fólia problémájával egyetért. Rövid időn belül ajánlatokat 
vár a helyzet megszüntetése érdekében teendő fejlesztésekre, amelyeket a 
Közgyűlés elé fog tárni. Valószínű azonban, hogy külső források bevonása 
nélkül nem lehet a kérdést rendezni. 
A mezőőri szolgálatot kulcskérdésnek tartja, hiszen a zártkerti lakosság 
társadalmi összetétele negatív irányú átrendeződést mutat. A Közterület-
felügyelet átszervezésével kapcsolatos márciusi előterjesztésben a mezőőri 
szolgálat kialakításának megvalósíthatósága is elemzésre kerül. 
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Nyíregyházán a szemét-kommandó jól működik. Miskolcon a parkok 
karbantartását négy cég végzi. A tevékenység kontrollja ezért elégtelen, ezen 
javítani kell. A 150.000 kitelepített virágtőnek rendszerint a harmadát ellopják, a 
tujákat kiássák.  
A Szinva patak vízszintjének állandóságát ideiglenes gáttal tervezik orvosolni, 
hiszen a sétány szépségéhez ez is hozzátartozik. 
 
Dr. Mészáros Miklós: Felkéri Fedor Vilmos alpolgármestert, reagáljon az 
elhangzottakra. 
 
Fedor Vilmos alpolgármester: A Diósgyőri vár környékén olyan 
bemutatóterem kialakítását tervezik, amely többek között Miskolc múltját 
ismertetné a látogatókkal. Dömötör Zoltán fotótörténeti kiállítását is itt lehetne 
megrendezni. 
1878-ban a malmok is hozzájárultak a magas vízszinthez, az árvízhez. A 
vízügyi szakhatóság véleményét kikérték, hogyan célszerű a vízszinten emelni 
úgy, hogy a későbbiekben ez ne okozzon semmilyen problémát. 
 
Dr. Mészáros Miklós: Elmondja, hogy minden olyan megoldást pozitívan 
fogadnak, amely a város szépülését szolgálja. Kertépítő-, tájépítő mérnökök 
bevonását tervezik a közterületek díszítésének, parkosításának 
újragondolásába. 
A parkolással kapcsolatos felvetésekre megkéri Stefán Csaba igazgató urat, 
reagáljon. 
 
Stefán Csaba: Tájékoztatja a jelenlévőket, az új parkolási rendszer 
igénybevétele egyszerűbb és korszerűbb. Eddig közel 6000 bérletet adtak el. 
10-12.000 ember veszi igénybe naponta szabályszerűen a parkolási 
szolgáltatást. A 150-200 büntetés ehhez képest véleménye szerint nem olyan 
sok. A pótdíj a rendelet szabályozása szerint az adott zónára érvényes egy 
órára vonatkozó díj 12-szerese.   
 
 
Dr. Mészáros Miklós: Megadja a szót Pécsi Tibornak, aki a díszőrségekkel 
kapcsolatban kíván hozzászólni. 
 
Pécsi Tibor: Európa Kulturális Fővárosa pályázattal kapcsolatban elmondja, 
több városban is járt Európában. A királyi őrségváltást mindig szívesen nézte. 
Nemzetközi hatású, színvonalas rendezvények pozitívan befolyásolják a 
pályázat sikeres megítélését. Javasolja, hogy Miskolc rendezzen olyan 
fesztivált, ahol az országok bemutathatnák hadseregeiket, díszfelvonulásukat, 
őrségváltásukat és ezzel együtt az ország egész hadtörténetét. A magyar 
hadtörténetet 6 évvel ezelőtt ő már bemutatta, nagyon jól sikerült az akkori 
rendezvény, innen jött a mostani ötlete. 
 
Fedor Vilmos alpolgármester: A pályázattal kapcsolatban elmondja, hogy 
igyekeztek azokat az ötleteket összegyűjteni, amelyek levezethetőek Miskolc 
város történelméből. Meg kell vizsgálni, hogy az európai fesztiválok sorában hol 
helyezhető el egy ilyen jellegű rendezvény. A világ hadseregeinek bemutatása 
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igen magas költségekkel járna. Javasolja, hogy üljenek össze a kulturális terület 
képviselőivel, hogy mit lehetne az elhangzott ötletből megvalósítani. 
 
Dr. Mészáros Miklós: Megadja a szót Dr. Horánszky Árpádnak, aki a 
Mozgássérültek Egyesülete képviseletében szól hozzá. 
 
Dr. Horánszky Árpád: Kérdése, van-e szabály arra, hogy az önkormányzat 
tisztségviselőinek írt levélre választ kell adni. 2000-ben kapott először az MVK 
Rt. az alacsonypadlós buszokból, a képviselőket meghívták a Kassai utca 19. 
sz. alatt található Önálló Életviteli Központba. Akkor nehezen, sáros lábbal 
lehetett az épületbe bejutni. A teret javasolták lebetonoztatni, hiszen a sáros 
részen tolókocsival nehéz közlekedni. Választ azóta sem kaptak. A mostani 
közmeghallgatásról a mozgássérülteket teljesen kirekesztették, hiszen a 3. 
emeletre nem tudnak feljutni. Ezt diszkriminációnak tartja és sajnos nem ez az 
egyetlen eset, hogy ilyen a szervezés. Szemléletváltásra volna szükség. 
 
Dr. Mészáros Miklós: Bocsánatot kér, ha előfordult az, hogy nem válaszoltak. 
Ehhez nem törvény kell, alapvető tisztelet, ha megkeresik az embert köteles 
válaszolni. A hétköznapok egyre inkább az esélyegyenlőségről és 
természetesen ezen belül az akadálymentesítésről szólnak. A közintézmények, 
közterületek állapota ismert probléma. Az elmúlt héten a Megyei 
Államigazgatási Kollégium ülése az esélyegyenlőség nevében folyt. Mindenki 
fogyatékos valamilyen szempontból és ezt a szemléletmódod kellene szem előtt 
tartani és elsajátítani. Az Éltes Mátyás és a Hunyadi Mátyás Általános Iskola 
akadálymentesítése a közeljövőben megkezdődik. A Városház tér 8. sz. alatt 
két lift, a Petőfi 1-3 sz. alatt egy lift, a Petőfi 23. sz. alatt egy lift kerül 
beszerelésre még ebben az évben..  
A következő három jelentkező a Liszkay utca épületeivel kapcsolatban jelezte 
felszólalási igényét. Megadja a szót Kassai Andrásné, Liszkay G. u. 19. sz. 
alatti lakosnak. 
 
Kassai Andrásné: A Liszkay G. u. 19. sz. alatti ingatlant a statikus véleménye 
alapján helyrehozta. 2004. szeptember 20-án Jegyző úrnak írt levelében kérte, 
az épületről az életveszélyessé nyilvánítást töröljék, hiszen e nélkül nem tud 
kölcsönt felvenni. Négyesi Zsolt úr válaszolt a levelére, melyben előadta, hogy 
neki kell bebizonyítania, hogy nem csúszik a ház. 
 
Dr. Mészáros Miklós:  Megadja a szót Farkas Tivadarné, Liszkay G. u. 13. sz. 
alatti lakosnak. 
 
Farkas Tivadarné: 2002. augusztus 12-én az előző önkormányzat a polgári 
védelem felé jelezte, hogy nem zárható ki a keletkezett probléma természeti 
katasztrófaként történő minősítése sem. 2003. október 9-i keltezéssel panaszos 
levelet jutatott el Jegyző úrhoz, melynek eredményeképpen – jogilag vitatható 
módon ugyan – megvásárolhatta az önkormányzat tulajdonában lévő Liszkay 
G. u 13. sz. alatti ingatlant. A szükséghelyzetet az önkormányzat kihasználta és 
rögzítette az adásvételi szerződésben, hogy a felépítményben bekövetkezett és 
a későbbiekben esetlegesen bekövetkező károkért felelősséget nem vállal. A 
telket életveszélyessé nyilvánítottan és lakhatási tilalommal terhelten vásárolta 
meg. 2004. augusztus 6-án kapott tájékoztatásban Somosvári professzor úr 
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számára ellentmondásokat tartalmazó következtetéseket írt le és újabb statikai 
szakértői véleményt kellett készíttetnie. 2005. január 12-én a tárgyi 
vizsgálatokról készült tájékoztató – ami még nem a végleges szakvélemény – 
újabb ellentmondást tartalmaz. Az újjáépítés során az új építményeknél egy 
erősebb vasbeton alap megépítése a megoldás. Kérdése, ki adhat ki építési 
engedélyt így? Saját hibáján kívül következett be az életveszélyes állapot. Kéri, 
az önkormányzat tegye meg a kártérítés ügyében a szükséges lépéseket. 
Levelüket Bazin Géza képviselő úrhoz is eljuttatták. 
Az elmúlt három évben sem állt meg a talajmozgás. Annak idején szabályosan 
adták ki az építési engedélyeket ilyen területre? 
 
Dr. Mészáros Miklós:  Megadja a szót Juhász Józsefné, Liszkay G. u. 17. sz. 
alatti lakosnak. 
 
Juhász Józsefné: A statikai vélemény szerint sürgősen meg kell a ház alapját 
erősíteni. Egész életében becsületes munkával dolgozott, mások tévedése 
miatt nem szeretne hajléktalanná válni. 
 
Polgármester: Amikor még működött a perecesi bánya, kialakítottak egy 
meddőhányót, amelyre többek között a Liszkay utca is települt. Erre a területre 
a 70-es években nem lett volna szabad az építési engedélyeket kiadni. Annak 
idején azoknak az állásfoglalásoknak az ellenére adták ki az engedélyeket, 
amelyek lakóházak építésére nem tartották alkalmasnak a területet. A probléma 
megoldása több 100 millió Ft-ot igényelne. Kormányzati forrásokra van 
szükség. Ezen kívül kimondottan ezzel a üggyel foglalkozó önkormányzati 
biztost nevez majd meg, aki az érintettek problémáival egyenként is foglalkozik. 
 
Dr. Mészáros Miklós: Viszontválaszra megadja a szót Kassai Andrásnénak. 
 
Kassai Andrásné: Nem ért egyet Polgármester úrral, miszerint a Liszkay G. és 
a környező utcák meddőhányóra épültek. Somosvári professzor úr ezt 
helytállóan korrigálta. Az 50-es években nem fordulhatott elő, hogy egyszerre 
bányásztak és meddőt építettek. A házakat a bánya építette és tudta pontosan 
mit, hogyan építhet. 
 
Dr. Mészáros Miklós: A felmerült szakmai problémákra írásban választ kap 
Kassai Andrásné. Fontosnak tartja a problémát mielőbb megoldani. Konzultál 
Hollóházával, ahol hasonló a helyzet.  
Megadja a szót özv. Boda Jánosné, Király u. 32. sz. alatti lakosnak, aki a 
távhőszolgáltatással kapcsolatban szeretne hozzászólni. 
 
Özv. Boda Jánosné: 1976. óta hideg a lakása, ezért nem fizette a távhő díjat. 
Jelenleg olyan összeget követelnek tőle, amivel nem tartozik és ezt igazolni is 
tudja. 2000-től melegvíz-szolgáltatás nincs a lakásban, nem érti, miért követelik 
a felmelegítés díját. 
 
Dr. Mészáros Miklós: Az Egészségügyi, Családvédelmi és 
Foglalkoztatáspolitikai Főosztály vezetőjét és a MIHŐ Kft. igazgatóját felkéri, 
vizsgáltassák ki az előzőekben ismertetett ügyet és a lehetőségekről 
tájékoztassák írásban özv. Boda Jánosnét.  
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Megadja a szót Hornyák József, Bíró u. 22. sz. alatti lakosnak, aki az Újgyőri 
főtér és a környezetvédelem témakörében jelezte hozzászólási szándékát. 
 
Hornyák József: Elmondja, hogy irigyli az avasi városközpontot, a belvárost, a 
diósgyőri lakótelepet és Martin-kertvárost, mert ezek szépen fejlődő területei a 
városnak. Az Újgyőri főtér ezzel ellentétben elhanyagolt. Ezt szóvá tette már 
Orosz Lajos alpolgármesternek és több képviselőnek is. A padokat összetörték. 
Kinek a feladata a helyreállítás? A művelődési ház előtti buszmegállóban a 
fedlapokat összetörték. A szökőkút elé két hirdetőoszlopot helyeztek ki, nem 
érti, hogyan lehetett ezt megengedni.  
Többször panaszkodott a világítás rossz minőségéről, amit karácsonyra az 
ÉMÁSZ részben orvosolt is.  
A fiatalok a művelődési ház előtti burkolatot felszedték, hogy 
görkorcsolyázzanak. Miért nem mennek oda, ahol zavartalanul élhetnek e 
szenvedélyüknek? Úgy tudja a városban alakítottak már ki direkt erre a célra 
görkorcsolya pályákat. 
Sajnos a falfirkák városszerte csúfítják az utcákat, a házak falait, a 
buszmegállókat. Gyulán, Békéscsabán összefogással megoldották a falfirkák 
kérdését. Miskolcon még a választási plakátok is kint vannak a falakon, 
oszlopokon.  
A Vasas Művelődési Házból minden este hangos zene szűrődik ki, ami éjjel 
elviselhetetlen. Már a rendőrségen is bejelentést tett, de ennek ellenére nem 
történik semmi.  
 
Dr. Mészáros Miklós: A felvetett problémákra Polgármester úr reagál. 
 
Polgármester: Elmondja, hogy az Újgyőri főtérrel kapcsolatos problémák 
meghallgatásra találtak, hiszen az ez évi költségvetésbe a rendezésre komoly 
összeget terveznek.  
A tér tulajdonosi szerkezete is jelentősen átalakult. Felkéri Csiszárné Dr. Sajgó 
Erikát, hogy a felvetett problémákra írásban reagáljon Hornyák úrnak. Utal arra, 
hogy a közelmúltban létrehozták a zaj-kommandót is.  
A kisebb településeken azért jobb a helyzet grafiti témában, mert az emberek 
jobban ismerik egymást. A DAM területén kialakított extrém sportpálya falaihoz 
például nagyon jól illik a falfirka. A házak falát, a műemlékeket be lehet vonni 
olyan anyaggal, ami utána könnyen mosható és a falfirkák nem okoznak tartós 
károsodást, de ez a technológia nagyon drága. Európában, az USA-ban úgy 
árulják a festékszóró sprayket, mint a fegyvereket, felírják a vásárló valamennyi 
adatát, ami elégséges visszatartó erővel bír. 
Kéri a lakosságot, hogy ha látnak firkáló gyerekeket szóljanak rájuk, hiszen 
többségük kallódó, csellengő fiatal, aki unalmában rongál.  
 
 
Dr. Mészáros Miklós: Megadja a szót Tóth Tibor, Irma u. 15. sz. alatti 
lakosnak, aki a diósgyőri lakótelep problémakörében jelentkezett 
hozzászólásra. 
 
Tóth Tibor: 2001-ben a város saját költségén bevezette az utca feléig a 
szennyvíz- és az ivóvíz hálózatot.  Az utca magassága az aszfaltozás miatt 
megemelkedett, ami esős időben komoly problémákat okoz, hiszen az 1. szám 
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felé lejt az utca. A 19-20 sz. elől az akna fedőlapját kerettel együtt ellopták, 
azóta betonlap éktelenkedik az utca közepén. 
Az Újgyőri főtéren a reggeli csúcsforgalomban rendszerint előfordul, hogy 
életveszélyes gyalogosan közlekedni, mert az autóvezetők nincsenek tekintettel 
rájuk, dudálnak, fenyegetőznek. Javasolja, hogy állítsanak ki egy-két rendőrt. 
A Lónyai utca elejéről rendszerint lelopják a behajtani tilos táblát, ugyanis van 
6-8 olyan autós, akinek érdeke, hogy be lehessen hajtani.  
A Vasgyári buszmegálló mögött van egy kis bolt, amelyik reggel 5-től este 11-ig 
nyitva van. Rendszeresen szeszesitalt fogyasztanak a bolt előtt, állandóan 
szemetelnek, dohányoznak, összehányják a megállót.  
A Vasgyári Kórház előtt a gyalogos átkelés nincs megoldva.  
Az Újgyőri főtéren, Lillafüreden motorosok garázdálkodnak rendszám nélkül. 
Nincs helyük a Bükkben.  
A falfirkálás országos probléma. Miért nem verik meg őket, vagy miért nem 
büntetnek?  
A várjátékokat nagyon jónak tartja, de 11 óra után a hazajutás már problémás.  
A hó-helyzettel kapcsolatban megjegyzi, ha a kelleténél több hó esik, 
rendszerint úgy takarítják el, hogy a tábla tövében keletkezik egy jéghegy, 
illetve a buszmegálló azon részében, ahol fel kellene szállni a buszra. Így az 
oszlopra kihelyezett menetrendet sem lehet megnézni, sőt a fel- és leszállás is 
balesetveszélyes.  
Azok, akik esélyesnek tartják Miskolcot az Európa Kulturális Fővárosa címre, 
nem jártak sem Perecesen, sem a számozott utcákban.  
 
Dr. Mészáros Miklós: A felvetett problémákra polgármester úr reagál. 
 
Polgármester: A rend és fegyelem kérdése országos, általános probléma. A 
műveletlenséget nehéz kezelni. Felkéri kapitány urat, hogy az ellenőrzéseket 
sűrítsék. Nap, mint nap tapasztalja, hogy a piros lámpákat, a záróvonalakat 
sem veszi komolyan a legtöbb autóval közlekedő polgár. Természetesen nem 
lehet minden útkereszteződésbe rendőrt állítani. Németországból hazafelé jövet 
megfigyelte, hogy ahogy az ember kelet felé halad, egyre lazább a közlekedési 
morál. 
Az Irma utca problémája nem egyedi. Arra nagy volt igény, hogy épüljön minél 
több utca, de sajnos a műszaki hibák az utak számának növekedésével 
egyenes arányban szaporodtak. Az új közlekedési lámpákat a gyalogosok 
általában pozitívan fogadják, miközben az autósok szitkozódnak. A 
forgalomirányító lámpákra kihelyezett másodpercmutatók egyre elterjedtebbek, 
a visszajelzések pozitívak. 
Az erdei motorozás drámai, kéri a természetvédőket is, hogy vegyenek részt a 
visszaszorításban. Jónak találná terepmotor-pálya kialakítását és ezzel keretek 
közé szorítanák a motorozást.  
A kisebbségi önkormányzat bevonásával folyamatosan keresik a jó megoldást a 
számozott utcák lakosságának problémái kezelésére. A fejlesztést, oktatást, 
felzárkóztatást és új munkahelyek biztosítását tartja hosszú távon jó 
megoldásnak. 
 
Dr. Mészáros Miklós: Szarka József, Nyíri D. u. 11. szám alatti lakosnak adja 
meg a szót, aki a lyukóvölgyi állapotokról szeretne beszélni.  
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Szarka József: Szeptember 24-én Polgármester úrnak a Császárdűlő zárt kerti 
ingatlantulajdonosok már küldtek egy levelet, de sajnos intézkedés nem történt. 
A közutakon száguldozó lovas kocsik és roncsautók veszélyeztetik az ott 
közlekedők biztonságát. Ráadásul ezeket a járműveket jórészt ittasan vezetik. 
A zöldségféléket, gyümölcsöket állandóan ellopják a kertből. A házakat 
megrongálják, minden mozdíthatót elvisznek. Az ingatlantulajdonosok 
elhatározták, hogy ha a rendvédelmi szervek nem tudják őket megvédeni, majd 
saját eszközeikkel lépnek fel, hiszen tarthatatlan a napi fenyegetések, 
megfélemlítések. 
Jó volna tudni, hogyan kerültek ezek a bandák a területre. Egyesek azt állítják, 
hogy az önkormányzat segítségével kerültek ide.  
Az utcák rendkívül szemetesek, patkányokat is lehet látni már néhol. 
 
Dr. Mészáros Miklós: Felkéri Dr. Pásztor Albertet, reagáljon az elhangzottakra. 
 
Dr. Pásztor Albert: A problémát egyedül a rendőrség nem tudja megoldani. A 
70-es években Lyukóvölgyet virágzó kertkultúra jellemezte, azóta sajnálatos 
módon a lepusztulás kézzelfogható. A cigányság megtelepedése is hozzájárult 
a jelenlegi helyzet kialakulásához. A korábbi munkásgeneráció egyszerűen 
kiöregedett a területről. A fosztogatást tapasztalják nap, mint nap. A Vasgyári 
Rendőrőrsöt pár évvel ezelőtt megerősítette, bűnügyi szakembereket rendelt ki. 
Annyit tud megígérni, hogy kampányjelleggel a Császárdűlőre egy ideig 
fokozottabb figyelmet fordítanak, ami természetesen a város valamely más 
részének a rovására megy. 
 
Dr. Mészáros Miklós: Megadja a szót Polgármester úrnak, reagáljon az 
elhangzottakra. 
 
Polgármester: A zártkertek annak idején virágoztak. A gyárban dolgozó 
emberek rengeteg energiát fektettek a területbe. Később pár százezer forintért 
árultak a telkeket, ehhez az önkormányzatnak semmi köze.  
Működik Lyukóvölgyben is polgárőrség. Fontosnak tartja az 
önszerveződéseket, a mezőőri hálózat újraélesztését.  
A törvénykezésben is szükség van szigorításra. A vasazás például azért 
működhet, mert van, aki átveszi a lopott táblákat, csatornákat.  
 
Dr. Mészáros Miklós: Megadja a szót Bata Józsefnek, aki telkek témakörében 
jelentkezett hozzászólásra. 
 
Bata József: Egy hold földterülettel rendelkezik, de termelni nem tud semmit, 
mivel ellopják a zöldséget, gyümölcsöt. Hogyan követelhetik, hogy tartsa 
rendben a földet, ha semmit nem vihet haza? Nem beszélve arról, hogy úgy 
vágták ki a fákat, hogy a gallyakat otthagyták, ráadásul az utak egyre 
szemetesebbek. 
Kutyorvölgyben az utak járhatatlanok, egyesek beépítik lépcsővel, ami kilóg és 
nem lehet tőle közlekedni.  
A Stadion utcai játszótér rémes állapotban van, nem cserélik ki a homokot, a 
kutyások oda hordják sétálni a kedvenceiket, koszos, piszkos minden.  
A közeli kis bolt miatt a kukák környékét állandóan dobozzal körbepakolják. 
Kifogásolja, hogy amikor megy ki a kiskertjébe a rendőrök rendszerint 
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igazoltatják, de azt meg sem kérdezik, milyen a közbiztonság, vannak-e 
lopások mostanában. 
 
Dr. Mészáros Miklós: A homokozók állapotára polgármester úr reagál, a többi 
felvetésre írásban adnak választ. 
 
Polgármester: Az önkormányzat minden évben feltölteti a homokozókat, az 
viszont gyalázatos, hogy a kutyákat beengedik a játszóterekre, az emberek 
eldobálják a szemetet, a csikkeket. Ráadásul a kutyások, macskások a 
homokot elhordják. 
 
Dr. Mészáros Miklós: Megadja a szót Kiss Gézának, Szrogh S. u. 50. sz. alatti 
lakosnak, aki a Martintelep helyzetéről szeretne beszélni. 
 
Kiss Géza: A rendszerváltást követően megkezdődött Martintelepen a 
közműfejlesztés. Állami források is rendelkezésre álltak. A gázbekötést egy kft 
végezte, a munka minősége azonban erősen kifogásolható. A 
szennyvízbekötésnél is adódtak problémák, az utakat feltörték, de a 
helyreállítás azóta sem történt meg. Azt elismeri, hogy egy-két utca esetében 
lehet fejlesztésről beszélni, de mi lesz a többivel? 
A játszótér állapota is folyamatosan romlik. Utal arra, hogy annak idején jó 
minőségű röplabdapályája is volt Martintelepnek. 
 
Dr. Mészáros Miklós: Felkéri Polgármester urat, reagáljon az elhangzottakra. 
 
Polgármester: Ha Miskolcon minden utat rendbe szeretnének tenni, 7 milliárd 
Ft-ra volna szükségük. Problémának tartja, hogy a korábban megépített utak 
minősége igen rossz. Ma 1 m utat 100.000 Ft-ért építenek. A Vezér árok egy 
részének kiépítésére már komoly lépéseket tettek. Hosszú távon a zúzalékos 
utak nem jelentenek hatékony megoldást. A kevésbé forgalmas utak 
vonatkozásában jónak tartja olcsóbb technológiák alkalmazását. 
Az EU előírásainak jelenleg két játszótér felel meg, a többi átalakításra vár. 
Azokra az emberekre rá kell szólni, jelezni kell a hivatal felé, a rendőrség felé, 
akik a köztulajdonát képező járdalapokat elhordják. 
 
Dr. Mészáros Miklós: Megadja a szót Fedor Vilmos alpolgármesternek. 
 
Fedor Vilmos alpolgármester: Kiss Géza úr által előadott problémákat ismeri, 
hiszen Martin-kertvárosban lakik évtizedek óta. A 60-as években kezdődött a 
vízbekötés, a 80-as évektől folyamatosan épült ki a többi közműves szolgáltatás 
hálózata. A szennyvízrendszer miatt sokat bosszankodik. Nem érti, hogy ha 
szabályszerűen fektetik le a csatornákat, miért szakadnak be az utak. Valószínű 
nem teljesen szabványszerű a kivitelezés. 
Az orvosi rendelő melletti játszótér viszonylag jó állapotban van, a másik 
kettőről ez már nem mondható el. 
A problémákról és megoldási lehetőségekről bármikor szívesen beszélget 
azokkal, akik komolyan foglalkoznak Martin-kertváros sorsával. 
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Dr. Mészáros Miklós: Kondrát Miklós, Berzsenyi M. u. 3. sz. alatti lakos  
telephely-engedélyezéssel kapcsolatos problémája a hivatal számára ismert. 
Írásban választ kap. 

 
 
Dr. Mészáros Miklós: Megadja a szót Varga Béláné, Gesztenyés u. 2. sz. alatti 
lakosnak, aki a Miskolci Társasházak Egyesülete nevében a panelházakkal 
kapcsolatos pályázatok, városüzemeltetés és lakásprogram témakörben jelezte 
hozzászólási szándékát. 
 
Varga Béláné: A Miskolci Társasházak Egyesülete 1993-ban alakult, jelenleg 
30 társasház képviseletét látja el. Az egyesület 13 éven keresztül a földhivatal 
épületében, egy ügyvédi irodában ingyenesen működött. Ez a lehetőség az 
ügyvédnő nyugdíjba vonulásával megszűnt. Kérte alpolgármester asszonyt, 
hogy biztosítson helyiséget az egyesületnek. 
Az épületek többsége 20-30 éves. A szigetelésen túl a műszaki állapot is rossz. 
Nem tartja jónak, ha a pályázatok elbírálásába a politika is beleszól. Javasolja 
civil szervezeteket bevonni a teljes folyamatba. Fontosnak tartja a kisebb 
társasházak támogatását is. 
Az Avason szükség volna kihelyezett ügyfélszolgálati iroda működtetésére. 
A szemétháború még ma is 30.000 embert érint. Kifogásolja, hogy a konténerek 
mosatását is a társasházaknak kell fizetniük. 
2002-től a konténerek zárt helyen történő tárolása előírás, ennek ellenére a 
legtöbb helyen közterületen találhatók a kukák. A guberálás, a szemetes 
környék, a csótányok, patkányok elszaporodása mind ide vezethető vissza. 
Javasolja a megválasztott önkormányzati képviselőknek, éljenek jobban együtt 
a lakossággal, ismerjék meg mélyebben az adott közösség problémáit. 
Ma a Közgyűlés elfogadja a lakáskoncepciót úgy, hogy az embereket 
egyáltalán nem tájékoztatták, nem szerveztek fórumokat. 
 
Dr. Mészáros Miklós: Felkéri Szűcs Erika alpolgármester asszonyt, reagáljon 
az elhangzottakra. 
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Amikor szóba került az elhelyezés, a 
Széchenyi u. 14. sz. alatt található Regionális Civil Központban felajánlott egy 
helyiséget.  
Az eddigiekben az önkormányzat által panelprogram keretében rendelkezésre 
bocsátott forrás fedezte az igényeket. Az Avason plusz problémát jelent a 
lakásszövetkezet felbomlásának elhúzódó folyamata. Szeretné, ha az igény 
idén megduplázódna, hiszen kiemelt projektként kezelik.  
Elmondja, hogy Jegyző úrral megállapodott abban, hogy még az év elején 
kialakítják az ügyfélszolgálati irodát az Avason is. 
A szeméttárolók elhelyezése számos feszültséget rejt. Nem lehet minden ház 
előtt zárt tároló rendszert kialakítani. 
A lakáskoncepcióval kapcsolatosan valóban lehetett volna fórumot tartani, de a 
problémákat a fogadóórákról, egyéb megbeszélésekből részletesen és 
alaposan ismerik. A MIK Rt. komoly elemzéseken alapul előterjesztést készített 
a Közgyűlés mai ülésére. 
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Dr. Mészáros Miklós: Megadja a szót Szőnyi Andor, Szentpéteri kapu 71. sz. 
alatti lakosnak, aki a Szentpéteri kapui II. Lakásszövetkezet elnökeként 
jelentkezett hozzászólásra. 
 
Szőnyi Andor: Elmondja, tavaly áprilisban Polgármester úrhoz fordult 
kérdéssel, miszerint a 45%-os tulajdonrész a városvezetést feljogosítja-e, hogy 
az RWE Umwelt Kft. a számlaküldést leállítsa, mivel a ház a Cirkont partnere. 
Azt a választ kapta, hogy Jegyző úr kivizsgáltatja az ügyet és választ ad. 
Augusztusban írt még egyszer, de azóta sem kapott semmilyen reakciót. A két 
szemétszállító cég díjai közötti különbséget honnan teremtsék elő? 
Mivel az RWE közszolgáltatási szerződése is semmisnek nyilváníttatott, így ha 
törvénytisztelő emberként szeretnének szereződést kötni, akkor sem tudnának. 
Mindegy melyik cég szállítja a szemetet, a lényeg, hogy a szolgáltatás legyen 
olcsó, jó minőségű, hiszen nem a gazdag emberek laknak az érintett 
lakóépületekben. 
A hulladékgazdálkodásról szóló törvény egyébként nem zárja ki, hogy két 
szolgáltató cég működjön egyidejűleg egy városban.  
 
Dr. Mészáros Miklós: Nem tudja, hogyan fordulhatott elő, hogy nem kapott 
választ a levelére. Munkatársai mindenképpen írásban reagálni fognak az általa 
felvetettekre. Megadja a szót Polgármester úrnak. 
 
Polgármester: A Legfelsőbb Bíróság döntése értelmében az RWE a 
kizárólagos szolgáltató. Az önkormányzatnak meg kell tennie mindazokat a 
lépéseket, hogy ez valóban érvényesüljön is. A szolgáltatással elégedetlen. A 
Közigazgatási Hivatal átirata azt mondja ki, hogy a szolgáltatással kapcsolatban 
újra közbeszerzési eljárást kell lefolytatniuk. A cég 55%-ának értékesítését ma 
már hibásnak tartja.  
 
Dr. Mészáros Miklós: Megadja a szót az RWE ügyvezető igazgatójának. 
 
Marozsák Péter: Jelenleg az RWE Umwelt Kft. érvényes közszolgáltatási 
szerződéssel rendelkezik és minden lehetőség adott a szerződés megkötésére. 

 
 
Dr. Mészáros Miklós: Megadja a szót Darázs István, Nyíri D. u. 5. sz. alatti 
lakosnak, aki a Tapolcai út építésével kapcsolatban jelentkezett hozzászólásra. 
 
Darázs István:  Elmondja, hogy tegnap Fedor Vilmos alpolgármester úrnál 
voltak, aki a kérésük orvoslását megígérte. A Tapolcai út 90%-os beépítettségű, 
körülbelül 100 m-es útszakaszról lenne szó. Borkúti képviselő úr arra kérte a 
lakosokat, hogy a közmeghallgatáson is ismertessék a problémát. Ezért kért 
szót. Télen gépjárművel nem lehet felhajtani, így a kukásautó sem tudja a 
konténereket megközelíteni, így az utca aljába kell a szemetet lehordani. A 
szerződést úgy kötötték, hogy a ház elől viszik el a szemetet. Esős időben a 
csapadékvíz hömpölyög az utcán, nehéz a közlekedés. 
 
Dr. Mészáros Miklós: A probléma ismert, az egyeztetések folynak, 
valószínűsíthetően a költségvetésben terveznek összeget az útszakasz 
kiépítésére.  
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Megadja a szót Szatmári Erzsébet, Melinda u. 10. sz. alatti lakosnak, aki a 
társasház képviseletében jelentkezett hozzászólásra. 
 
Szatmári Erzsébet: Kérdése, mikor lesz vége a szemétháborúnak. A környezet 
tisztasága érdekében a konténereket leláncolták. Miért nem lehet ezt az eljárást 
városszerte alkalmazni? A játszótéren található három pad, amelyeket Szilágyi 
Gizella képviselő asszony rendszeresen karbantartat. Sajnos azonban leülni 
nem lehet, mivel hajléktalanok alszanak rajta.  
Mióta a Hadirokkantak u. 16-24. sz. fizető parkoló, a játszótéren, a járdán 
parkolnak az autók. A játszótéren rendszeresen póráz nélkül sétáltatják a 
kutyákat, ami igen veszélyes helyzeteket teremt. 
A Melinda 10-12. sz. előtt, mivel ez a rész zsákutca állandóan roncsautókat 
szerelnek. 
Kérdése, hogy az Interspar előtt miért nincs szelektív hulladékgyűjtő sziget. 
A MIHŐ Kft. miért számláz tört köbmétereket? 
Tavaly tetőszigetelésre adott be pályázatot, de nem kapott választ. Mikor 
várható az eredmény? 
 
Dr. Mészáros Miklós: Az elhangzott kérdésekre írásban válaszolnak. Megadja 
a szót Bársony Gyuláné, Lévay u. 54. sz. alatti lakosnak. 
 
Bársony Gyuláné: A Bem J. u. 6. sz. alatt található társasház igen romos, 
lakhatatlan állapotban van. Kérdése, hogyan lehetne az ingatlant megvásárolni. 
Tudomása szerint az ingatlan többségi magántulajdonban van, körülbelül 14%-
os a MIK Rt. tulajdonjoga. 
 
Dr. Mészáros Miklós: A MIK Rt. igazgatója írásban választ ad. Megadja a szót 
Ujjobágy József, Szentgyörgy u. 16. sz. alatti lakosnak, aki  a Bakery pékséggel 
kapcsolatos kifogását szeretné ismertetni. 
 
Ujjobágy József: A közelben található pékség megkeseríti az ott élők 
mindennapjait, ugyanis hajnalban, este pakolnak, ami nagy zajjal jár. 
Fényképekkel, felvétellel tudja bizonyítani az elmondottakat. Kéri, hogy a 
polgármesteri hivatal illetékes osztályáról menjenek ki és nézzék meg, milyen 
áldatlan állapotok uralkodnak. Ha nem tesznek az ügy érdekében, kénytelen 
lesz az önkormányzatot feljelenteni. Kifogásolja továbbá, hogy a kocsikat is a 
pékség előtt mossák rendszeresen. 
 
Dr. Mészáros Miklós: Nem ijed meg a fenyegetéstől. Minden döntés ellen lehet 
jogorvoslattal élni. Meghaladja a probléma az önkormányzat jogkörét, hiszen az 
engedélyezési eljárást a pékség végigjárta.  
Az autómosás kérdését kivizsgáltatja, hiszen ez környezetvédelmi kérdés, és 
erre írásban választ adnak.  
Felkéri Szűcs Erika alpolgármester asszonyt, reagáljon az elhangzottakra. 
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Elmondja, hogy ő is a lakótelepen él. 
Általános tapasztalat, hogy nem szerencsés, ha a megszokott 
élettevékenységet bármi megzavarja, legyen az bolt, pékség, vagy egyéb más 
szolgáltatást nyújtó egység. Példaként a Máltai Játszóteret említi, hiszen az ott 
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élőknek a zaj ugyanilyen problémát okoz, mint másoknak adott esetben a 
pékség.  
Amiben az önkormányzat nem tud segíteni, javasolja, forduljanak bírósághoz. 
Várható azonban, hogy lesznek olyanok is, akik ellenezni fogják a pékség 
bezárását. 
 
Dr. Mészáros Miklós: Megadja a szót Óváriné Orosz Erzsébet, Széchenyi u. 
36. sz. alatti lakosnak, aki a mai Közgyűlés egyik napirendjéhez szeretne 
hozzászólni. 
 
Óváriné Orosz Erzsébet: A Széchenyi u. 36. sz. 100 éves ház. Több éven 
keresztül kerestek befektetőket a ház felújításához. 2004. júniusában 
jelentkezett egy ajánlat a padlástér megvételére. Javasolja, hogy a befolyt 
összegből a homlokzatot is újítsák fel és a nyílászárókat cseréljék le. 
 
Dr. Mészáros Miklós: Megadja a szót Polgármester úrnak, reagáljon az 
elhangzottakra. 
 
Polgármester: A belváros felújításának egyik útja a vállalkozói tőke bevonása. 
A szerződésbe garanciákat kell beépíteni, hogy a felújítást a vállalkozó adott 
határidőn belül kezdje meg. 
 
Dr. Mészáros Miklós: Dr. Horváth Béla, több közérdekű témában is jelezte 
hozzászólását. Megadja a szót. 
 
Dr. Horváth Béla: Elmondja, hogy hozzászólását írásban is eljuttatja Jegyző 
úrnak, mert ez az egyetlen fórum, ahol meg lehet szólalni. A sajtó 
nyilvánosságát nem tartja elégségesnek. Kéri, hogy a MINAP-ban biztosítsanak 
az olvasóknak egy oldalt, ahol minden héten elmondhatják véleményüket, 
javaslataikat. Az újságban korábban megjelent tárgyi tévedést jelezte a kiadó 
felé, de sem a helyreigazítás, sem a viszontválasz nem jelent meg. 
2003-ban, az előző közmeghallgatáson felvetett egy problémát, amire azóta 
sem kapott választ. Akkor a színház kihasználását, karbantartását kifogásolta. 
A Görgey A. u. környékén egyre gyakrabban fordul elő, hogy éjjel zajonganak. 
Jelezte a rendőrségen is, a hivatal több osztályán, de eredményt nem ért el. A 
város polgárainak este 10 óra és reggel 6 óra között joguk van pihenni a saját 
otthonukban.  
Az újságban olvasta, hogy a városnak magisztrátusi testülete is van. Kéri, hogy 
mutassák be a testület tagjait, ismertessék tevékenységüket. 
A Közlekedésfejlesztési terv számos területen eltér a Szabályozási tervtől. A két 
tehermentesítő utat, nyugati és keleti irányban is célszerű lenne befejezni, mert 
e nélkül a városközpont közlekedési hálózata működésképtelen. 
A kihelyezett reklámtáblák nem tesznek jót a városképnek. 
A Tiszai pályaudvar előtti téren nem lehet akadálymentesen közlekedni. A 
kerítés önmagában biztonságos, de nem tartja jónak a szintbeli közlekedés 
teljes kizárását. 
Az újságban azt olvasta, hogy a jégcsarnokot mégis a Népkertben valósítják 
meg, annak ellenére, hogy bebizonyították, sem parkolási, sem 
településszerkezeti szempontból nem felel meg az elvárásoknak. 
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Elmondja, hogy a konferenciatermet annak idején nem a harmadik emeltre 
szerették volna tenni, de most pozitívan értesült a felvonó megépítéséről. 
Javasolja, hogy Technika Háza civil szervezetté nyilvánításával komolyan 
foglalkozzon a városvezetés. 
Örömmel fogadta a hírt, hogy Tapolca marad Miskolc része, de a Vizek Völgye 
projektet nagyon ellentmondásosnak tartja. 
A Vasgyári kolónia védetté nyilvánított terület, ennek ellenére az állapotromlása 
folyamatos. 
A Villanyrendőr környékének rekonstrukcióját erősen kifogásolhatónak tartja. 
Balesetveszélyes a DK-i járdakapcsolat a Szemere u. felé. Egy 50 cm magas 
eltört öntött vas oszlopot például otthagytak. A buszmegállót ugyan 
megépítették, de az nem világos, hogy a tetejét ki és hogyan fogja takarítani. 
A falfirkák megszüntetésére javasolja videokamerák kihelyezését. Zürichben 
például negyedannyi grafiti sincs, mint Miskolcon. 
A pályázatokkal kapcsolatos észrevételeit írásban beadja. 
Véleménye szerint sokkal célszerűbb lenne a közmeghallgatást év végén 
tartani. 
 
Dr. Mészáros Miklós: Megvárják a beadott levelet és Horváth úrnak írásban 
válaszolnak. 
 
Névtelen hozzászóló: Hejőcsabán hétvégen rendszeresen égetnek avart, 
műanyag hulladékot, gumiabroncsot. Az utcára sem lehet ilyenkor kimenni, 
bejelentését pedig sehol nem teheti meg hétvégén. Javasolja, hogy valamelyik 
központi számon üzenetrögzítő működjön munkaszüneti napokon, hogy ne a 
rendőrséget kelljen hívnia. 
  
Dr. Mészáros Miklós: Az üzenetrögzítőt jó ötletnek tartja. Tájékoztatja a 
jelenlévőket, hogy névtelenül egy fő írásban adott be levelet a miskolci 
szimfonikusokkal kapcsolatban, melyet az illetékes osztály fog megválaszolni 
és a szimfonikusok részére megküldeni. 
Megköszöni valamennyi hozzászóló észrevételét, véleményét, amelyben 
felhívták a városvezetés figyelmét a különböző gondokra, problémákra. 
Valamennyi észrevételt megvizsgálják, a lehetőségekhez képest azokban 
intézkednek. 
A közmeghallgatást berekeszti. 

 
 
 

kmf. 
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